
Protokół nr 19/2022

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 22.03.2022 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. : 14:00  do 17:16 )

Na posiedzeniu obecnych było 9 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy

obecności radnych są zawarte w dokumencie „ZAKRES PRAC KOMISJI WSPÓLNEJ

RADY MIASTA PIŁY w dniu 2022-03-22 ”.

Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady

Miasta Piły powitał radnych oraz zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum

otworzył obrady komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach

pomiędzy LIV a LVII sesją Rady Miasta Piły - druk 821.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 9 lutego 2022 r. do 10

marca 2022 r. - druk 820.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wymagań, jakie

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i

transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Piła - druk 826.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na wynajęcie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego

trybu zawarcia umów - druk 831.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody
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na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i

dzierżawy - druk 832.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody

na wynajęcie nieruchomości położonej w Pile przy placu Powstańców

Warszawy oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umowy - druk 833.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy

skwerowi oraz posadowienia kamienia z tablicą pamiątkową - druk 834.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy

rondu  - druk 835.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Okrzei i

Rynkowej - druk 825.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyznaczenia

miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i domowników

- druk 823.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zasad

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na

wyznaczonym miejscu  - druk 824.

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia

wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego w roku 2022 - druk 829.

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rodzaju,

kryteriów, sposobu wyboru, maksymalnej wysokości stypendiów Prezydenta

Miasta Piły dla studentów oraz warunków ich wypłacania - druk 830.

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie regulaminu

korzystania z terenów Bulwarów Europejskich oraz regulaminów korzystania z

obiektów sportowo-rekreacyjnych usytuowanych  na tym terenie - druk 827.

16. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie regulaminów

korzystania z parków miejskich oraz regulaminu korzystania z placów zabaw na

terenie miasta Piły - druk 828.

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały

budżetowej na 2022 rok - druk 837.
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18. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Piła za

rok - druk 836.

19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - 822.

20. Wolne głosy, wnioski i informacje.

21. Zamknięcie obrad.

* * Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o

dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2020 r. poz. 2176) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich

danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. Urz. UE –

4.5.2016 PL z późn. zm.).

Ad. 1

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Ad. 2

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy

LIV a  LVII sesją Rady Miasta Piły

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu  29 marca 2022 r.

Ad. 3

Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 9 lutego 2022 r. do 10 marca 2022 r.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie odnośnie:

pkt 29

Prezydent spotkał się z przedstawicielami PKS w Pile. Podczas spotkania rozmawiano o

planach przedsiębiorstwa w sprawie dworca PKS, a także o budowie centrum

przesiadkowego.

Na podstawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, na podstawie
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wizualizacji punktu przesiadkowego przy Galerii VIVO nasuwają się pytania:

1. Czy PKS ograniczy liczbę kursów, czy zmniejszy swoją ofertę przewozową?

2. Czy punkt przesiadkowy przy VIVO będzie w stanie obsłużyć PKS i

prywatnych przewoźników bez poczekalni, bez kas? Nie bardzo sobie

wyobrażam tego typu działalność w tym miejscu. Czy rezygnacja dzisiejszego

miejsca PKS przez PKS idzie w tym kierunku, że ograniczy swoją ofertę i czy

ten teren przy VIVO będzie wystarczający do spełnienia tych funkcji, o których

mówimy.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytania odnośnie:

pkt 2

Prezydent spotkał się z przedstawicielami firmy Bolt Poznań. Podczas spotkania

rozmawiano o możliwości wprowadzenia w Pile systemu najmu hulajnóg

elektrycznych.

pkt 17

Prezydent spotkał się z przedstawicielami Klubu Żużlowego Polonia Piła. Podczas

spotkania poruszono tematy związane z przygotowaniem klubu i miejskiej

infrastruktury do sezonu żużlowego.

pkt 42

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ul. Polnej.

pkt 43

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ul. Królewskiej.

pkt 59

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ul. Podleśnej.

pkt 60

Prezydent uwzględnił wniosek o zmianę miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w rejonie ul. Giełdowej.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zadała

pytania odnośnie:

pkt 18
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Prezydent spotkał się z przedstawicielami firmy Aero Partner, która w imieniu Gminy

Piła przeprowadzi certyfikację lotniska w Pile. Podczas spotkania ustalono, że wstępne

wnioski będą przygotowane i złożone tak, aby pierwszy etap utworzenia lotniska miał

miejsce jeszcze w tym roku.

pkt 41

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie wykreślenia zabytku i wyłączenia karty

adresowej z gminy ewidencji zabytków (dotyczy budynku przy ul. Młodych 1A).

pkt 53

Prezydent podpisał zarządzenie w sprawie bezpłatnej komunikacji autobusami linii

miejskich MZK Piła Sp. z o.o. dla uchodźców z Ukrainy.

Radna Maria Miler zadała pytanie odnośnie:

pkt 19

Prezydent podczas spotkania z mediami zapowiedział drugi etap przebudowy ul. 14

Lutego, ze skrzyżowaniami z ul. Teatralna i ul. Zygmunta Starego. Inwestycja jest

kolejnym elementem przebudowy centrum Piły poprawiającym układ komunikacyjny,

podnoszący bezpieczeństwo i jakość życia pilan. Dzięki zakupowi autobusów

elektrycznych, po zakończeniu inwestycji, na ulice 11 Listopada i 14 Lutego,

przywrócone zostaną kursy komunikacji miejskiej. Przedsięwzięcie jest zgodne z

zapisami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta.

pkt 20

Prezydent podpisał umowy z przedstawicielami klubów i stowarzyszeń sportowych. To

pozwoli im podejmować kolejne wyzwania, podnosić poziom szkolenia młodych

zawodników i zdobywać sukcesy na zawodach. Dzięki temu 169.500,00 zł trafiło do

kolejnych pilskich klubów sportowych, to wsparcie m. in. dla tancerzy, modelarzy i

siatkarzy, a także dla żeglarzy czy lekkoatletów z naszego miasta. To druga transza

wsparcia na szkolenie dzieci i młodzieży, udział w zawodach oraz organizację

wydarzeń. Łącznie na wsparcie młodych sportowych talentów przekazaliśmy w tym

roku już 580.960,00 zł.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły, Krzysztof Szewc odpowiedział na zadane pytania:

Ad. 29

Rozmowa z prezesem PKS-u, panem Ryszardem Michałkiem dotyczyła przeznaczenia
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tego terenu, który w planie jest przeznaczony pod budownictwo

mieszkaniowo-usługowe. Brak zgody ze strony starosty, została udzielona odpowiedź w

tym zakresie i prowadzone są dalsze działania planistyczne. Kiedy postępowanie

zostanie zakończone? Plan w tym zakresie musi trafić pod obrady Rady Miasta i

wówczas odbędzie się ostateczne rozstrzygnięcie materiału, który związany jest z

przyszłym przeznaczeniem terenu dworca.

Co do wątpliwości wobec tworzenia punktu przesiadkowego, mini stacji PKS-u w

obrębie VIVO właściciel ma prawo decydować o tym co znajdzie się na jego terenie. Z

tego co wiem PKS i nie tylko pilski, ale PKS-y w całym kraju w sposób bardzo istotny

ograniczyły swój zakres działalności. Nawet gdyby tego nie zrobiły, punkt przy VIVO z

całą pewnością, bez żadnego problemu jest w stanie obsłużyć dotychczasową ilość

kursów PKS-u i również prywatnych przewoźników.

Ad. 2

Rozmowa dotyczyła prawidłowego zabezpieczenia przed uszkodzeniem terenów

podległych Gminie Piła. Nie może być tak, jak funkcjonowało to do tej pory, że firma

uruchomiła pojedyncze hulajnogi, a te były porzucane w losowych miejscach

powodując różnego rodzaju zagrożenia. Do opracowania spraw związanych z rejestracją

wypożyczenia i miejscem pozostawienia zobowiązana jest firma Bolt, mówią, że

dysponują tego typu programami. Nie wiadomo jeszcze czy wejdą na nasz rynek, ale są

bardzo zainteresowani. Decyzja ostateczna w tym zakresie jeszcze nie została podjęta,

natomiast warunki korzystania z przestrzeni miejskiej przedstawione przez firmę Bolt

wydają się być atrakcyjne, zabezpieczające interes mieszkańców i porządek na terenie

miasta, włączając prawie codzienne zbieranie pozostawionych hulajnóg.

Ad. 17

Działania w tym zakresie trwają. Zmiany w sposób intensywny następują, są już

zauważalne, nie przewiduje zagrożenia związanego z uruchomieniem toru przed

pierwszymi zawodami. Wszystko toczy się na tyle ile jest to możliwe, zgodnie z

harmonogramem. Podsumowując, uważam, że przeprowadzane w tym zakresie prace

doprowadzą do tego, żeby start odbył się zgodnie z planem, czyli 10 kwietnia 2022 r.
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Ad. 42

Wniosek dotyczy przeznaczenia tego terenu pod zabudowę produkcyjno-usługową i w

tym zakresie prezydent tenże wniosek rozstrzygnął pozytywnie.

Ad. 43

Jest to zmiana zagospodarowania działki o bardzo specyficznym kształcie. Dosyć

wąskiej, ale o powierzchni ponad 1400 m². Na tym całym terenie łącznie z przyległym,

obowiązują m.in. takie przeznaczenie jak: usytuowanie maksymalnie dwóch budynków,

dowolna geometria działek, procent zagospodarowania, dostęp komunikacyjny z ul.

Królewskiej. Całe przeznaczenie jest pod zabudowę o charakterze usługowym.

Natomiast biorąc pod uwagę wszystkie zastrzeżenia związane z tym planem tam nie

można postawić w chwili obecnej żadnego obiektu. W związku z tym Prezydent

wstępnie wyraził zgodę na to, aby Miejska Pracownia Urbanistyczna przygotowała inne

rozwiązanie umożliwiające na tej działce postawienie budynku lub możliwość

dołączenia tej działki do tej, która znajduje się poniżej. Umożliwiało by to racjonalnie

zagospodarowanie całej przestrzeni. Zobaczymy jaką propozycję tym zakresie

przedstawi Miejska Pracownia Urbanistyczna.

Ad. 59

Chodzi o wydłużenie linii zabudowy. Maksymalna długość budynku wynosi 15 metrów.

Osoba fizyczna zwróciła się o wydłużenie do 20 metrów. Prezydent wyraził na to

zgodę. W żaden sposób nie zachwieje to ładu przestrzennego tego rejonu.

Ad. 60

Chodzi o możliwość instalowania farmy fotowoltaicznej. W tym zakresie o ile nie

dotyczy to terenów centralnych miast tylko obrzeży i nie stoi w sprzeczności z

założeniami, które przyjmujemy. Zgodę na zmianę studium, a w konsekwencji zmianę

planu na funkcjonowanie farm fotowoltaicznych są udzielane.
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Ad. 61

Jest to wniosek o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego Piła - Motylewo.

Wydzielenie działek pod zabudowę mieszkaniową. Dotychczasowy plan zakładał dość

chaotyczną możliwość zabudowy działek przeznaczonych pod budownictwo

jednorodzinne w tym rejonie. W tej chwili będzie to zabudowa w sposób precyzyjny

uporządkowana i pozwalająca na to, żeby w tym rejonie móc poruszać się i widok

będzie zupełnie inny niż do tej pory. Jest to prawidłowy wniosek porządkujący

możliwość zabudowy w tymże rejonie.

Ad. 18

Jesteśmy na etapie wyboru firmy, która tejże certyfikacji dokona, ponieważ są to firmy

wyspecjalizowane, otrzymaliśmy 3 oferty. Wybraliśmy tą najbardziej korzystną z

punktu widzenia mienia i możliwości działania. Myślę, że w tym roku odbędzie się

pierwsza tura certyfikacji, podczas której ustalone zostaną rzeczy niezbędne do

natychmiastowego wykonania i one jeszcze w tym roku zostaną wykonane np.

uporządkowanie pasa startowego, odpowiednie oznakowanie. Te działania będą

podstawą do tego, by w przyszłym roku zakończyć certyfikację lotniska, w tym

ograniczonym zakresie. Wybrana firma gwarantuje pełną realizację tego celu.

Ad. 41

Aby wykreślić jakikolwiek obiekt ujęty w gminnej ewidencji zabytków wymagana jest

zgoda wojewódzkiego konserwatora zabytków, w konsekwencji kierownika delegatury

w Pile. Taka zgoda została udzielona. Budynek absolutnie nie nadaje się do

jakichkolwiek dalszych działań. Co będzie w tym miejscu, nie potrafię jeszcze

odpowiedzieć. Staramy się doprowadzić do tego, by miasto zyskało nowy wygląd, a

miejsce tychże ruin było zagospodarowane w sposób zgodny z oczekiwaniami

mieszkańców. Mam nadzieję, że w najbliższym czasie będę mógł państwa zapoznać z

tym, co będzie w tymże miejscu robione.

Ad. 53

Jest wojna w Europie, bezpośrednio za naszymi granicami. Osobom, które potrzebują
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naszej pomocy, uchodźcami należy udzielić wszelkiej możliwej pomocy.

Ad. 19

Jest to możliwość kursowania autobusów ul. 11 Listopada i 14 Lutego. Jednym z

założeń przy pozyskiwaniu środków na zakup autobusów elektrycznych było założenie,

iż będą one kursowały właśnie ul. 14 Lutego i lada moment przystąpimy do działań

związanych z tworzeniem zatok w rejonie ul. Zygmunta Starego, ale również

wyznaczenia miejsca przystankowego w rejonie ul. 14 Lutego. Jednym z warunków

przyznania dotacji było uruchomienie tej linii autobusowej w II lub III kwartale

bieżącego roku, jest to zgodne z obowiązującymi zapisami. Kwestia organizacji ruchu,

jak i również spraw związanych z przystąpieniem do działań, o których mówiłem jest w

tej chwili tematem spotkań prezesa MZK, komendanta straży miejskiej, a także

Dyrektora Mirona Tadycha.

Ad. 20

Chyba jeszcze nigdy nie zdarzyło się, żeby wszystkie kluby były zadowolone z

wysokości przyznanego wsparcia, nie ma takiej możliwości. Każdy cieszy się z

przyznanych dotacji. Potrzeby klubów w różnych zakresach są znacznie większe.

Natomiast trzeba zdawać sobie sprawę z możliwości finansowych budżetu miasta. To

nie jest tak, że na szkolenie czy funkcjonowanie określonych dziedzin sportu mamy

nieograniczoną pulę pieniędzy. Nigdy tak nie było. Był moment kiedy próbowaliśmy

doprowadzić do tego by kluby same opracowały zasady funkcjonowania albo również

pewne ramy przyznawania dotacji, ale wpłynęła tylko jedna propozycja (było to 8-9 lat

temu), która preferowała autora tej propozycji. Zrezygnowaliśmy z tego typu

rozpatrywania spraw. Są one rozpatrywane przez Komisję i mam nadzieję, że co do

obiektywizmu funkcjonowania tej komisji nikt nie ma zastrzeżeń. Zawsze są

zastrzeżenia co do kwot. Kwota przekazana na pilskie kluby sportowe jest nieco wyższa

niż w ubiegłym roku.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski przekazał

dalsze procedowanie Markowi Andruszkiewiczowi, Przewodniczącemu Komisji

Gospodarki Miejskiej.
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Ad. 4

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wymagań, jakie powinien

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Piła

Projekt uchwały przedstawi Lidia Plewa - Zastępca Dyrektora Działu Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej.

Uchwała została podjęta w 2009 r. i do tej pory pracowaliśmy w oparciu o tę uchwałę.

Dotyczyła ona również odpadów komunalnych, ale po zmianie przepisów ta część stała

się nieważna z mocy prawa. Pozostała część dotycząca usuwania nieczystości płynnych

dalej funkcjonowała. W ubiegłym roku firma Toi Toi z Warszawy zwróciła się o

wydanie zezwolenia na świadczenie takich usług na terenie Gminy Piła. W uchwale z

2009 r. mieliśmy zapisane, że firma powinna posiadać bazę transportową na naszym

terenie. Firma pochodzi z Warszawy, dlatego takiej bazy nie miała. Odmówiliśmy

wydania tego zezwolenia. Naszą decyzję podtrzymało w mocy Samorządowe Kolegium

Odwoławcze i myśleliśmy, że sprawa na tym się zakończyła. Natomiast firma Toi Toi

wzięła kancelarię prawną, która zwróciła się do Rady Miasta o usunięcie naruszeń

prawa, bo są już rozstrzygnięcia sądów administracyjnych w tym zakresie, które mówią

o tym, że firma, która świadczy takie usługi nie musi posiadać bazy transportowej na

terenie gminy, której świadczy usługi. Stąd też po wezwaniu tej kancelarii prawnej do

usunięcia naruszeń poinformowaliśmy ją, że przystąpimy do zmiany uchwały. Teraz ten

projekt uchwały to taki, który nie zawiera tej informacji o tym, że baza transportowa

musi być zlokalizowana na terenie naszej gminy. Zawiera natomiast wszystkie wymogi,

które znajdują się w rozporządzeniu dotyczącym baz transportowych i rozporządzeniu

Ministra Środowiska w sprawie szczegółowego sposobu określenia wymagań jakie

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Najpierw

przedstawiliśmy wymagania dotyczące wyposażenia technicznego czyli pojazdów,

potem wymagania dotyczące bazy transportowej i wymagania dotyczące zabiegów

sanitarnych i porządkowych, które są związane z usługami, które ci przedsiębiorcy

świadczą. Przedstawiliśmy również informacje, które muszą dotyczyć miejsc
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przekazywania nieczystości ciekłych a mianowicie przedsiębiorcy muszą posiadać

zawartą umowę, w której wskazany jest punkt, zlew bądź oczyszczalnia, do której mogą

być dostarczane ścieki.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Jakie dotychczas firmy zajmowały się wykonywaniem wspomnianej usługi, która

przecież nowa nie jest, a jak rozumiem firma Toi Toi to nowa firma, która starała się

wejść w zeszłym roku, nie udało się i teraz znów próbuje. Prawdopodobnie ograniczą

usługę innych firm, jakich?

Lidia Plewa - Zastępca Dyrektora Działu Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej odpowiedziała:

Nie ograniczy usług innych firm. Firma Toi Toi generalnie zajmuje się opróżnianiem

toalet przewoźnych. W Polsce nie świadczą oni usług, które dotyczą opróżniania

zbiorników bezodpływowych dla mieszkańców. Specjalizują się w jednym rodzaju

usługi czyli opróżnianiu przenośnych toalet. Firmy, które funkcjonują na terenie miasta

są nie tylko z terenu Miasta Piły, ale też z terenu gminy Szydłowo. Nie mamy

możliwości prawnych w żaden sposób ograniczania firmom prowadzenia takiej

działalności. Takim ograniczeniem był wymóg posiadania bazy transportowej na terenie

miasta Piły. W tamtych czasach wydawało się to pewnie logiczne, dlatego, że Gmina

Piła ma obowiązek prowadzenia kontroli a trudno przeprowadzić kontrolę w firmie,

która nie ma swojej siedziby na terenie miasta Piły tylko w Warszawie. Natomiast

niestety są orzeczenia, wobec których to ograniczanie do bazy transportowej na terenie

gminy, której są świadczone usługi jest sprzeczne z obowiązującymi przepisami prawa i

tych wyroków sądu jest dużo, więc tak naprawdę nie mamy na to wpływu, nie możemy

ograniczać prowadzenia tej działalności, “ rynek jest otwarty”.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zadała

pytanie:

Jeśli dana firma nie ma bazy transportowej na terenie Miasta Piła, czy w takim razie ma

możliwość szukania podwykonawców? Czy możliwe jest porozumienie pomiędzy

firmami, aby jedni świadczyli usługi drugim? W jakiś sposób muszą sobie poradzić,
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skoro nie będą mieli swojej bazy transportowej. Będą musieli korzystać z usług obcych?

Przy użyciu jakiego sprzętu to zrobią, skoro nie mają bazy?

Lidia Plewa - Zastępca Dyrektora Działu Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej udzieliła odpowiedzi:

Nie ma takiej możliwości, żeby jedna firma działała w oparciu o zezwolenie drugiej,

każda z firm musi mieć swoje zezwolenie. Samochody firmy mogą być zlokalizowane

gdziekolwiek, ponieważ nie możemy wymusić na nich, aby posiadały tą bazę

transportową. Byłoby to sprzeczne z przepisami. Mogą mieć gdziekolwiek

zlokalizowane samochody. Nie możemy na nich wymusić, aby posiadali tą bazę. Piszą

na wniosku, gdzie mają swoją bazę. Jeżeli chcielibyśmy skontrolować, to musimy

wystąpić do danej gminy z prośbą o przeprowadzenie kontroli, czy rzeczywiście

dysponują tą bazą transportową i w jaki sposób ona jest wyposażona. Odbywa się to na

zasadzie współdziałania między gminami. W oparciu o dziś obowiązujące przepisy

prawne nie możemy firmy zmusić, żeby posiadała bazę transportową na terenie gminy

Piła.

Radna Maria Miler zadała pytanie:

Które z firm pilskich i okolic spełniały te warunki, wykonywały taką usługę, a które

utracą taką możliwość? Czy jest taka wiedza?

Lidia Plewa - Zastępca Dyrektora Działu Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej udzieliła odpowiedzi:

Żadna z firm nie utraci takiej możliwości. Każda z tych firm, która ma zezwolenia,

świadczyła te usługi dalej będzie świadczyła takie usługi. Te firmy indywidualnie

zawierają umowy z osobami fizycznymi, czy przedsiębiorcami, którzy mają zbiorniki

bezodpływowe i którzy zajmują się wywożeniem tych ścieków do punktu zdawczego

albo bezpośrednio do oczyszczalni ścieków.

Radny Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej

poprosił panią Lidię Plewę - Zastępcę Dyrektora Działu Gospodarki Komunalnej i

Mieszkaniowej o przygotowanie na sesję Rady Miasta. zestawienia firm pilskich oraz z
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okolic, które zajmowały się dotychczas opróżnianiem zbiorników bezodpływowych i

transportem nieczystości ciekłych.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

wynajęcie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umów

Projekt uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami

Monika Łukomska:

Projekt obejmuje dwie pozycje. Mianowicie nieruchomości, które będą ponownie

wynajmowane. Pierwsza lokalizacja to ul. Błotna - teren będzie udostępniony

Stowarzyszeniu SN “Zwałka” w celu prowadzenia ośrodka rekreacyjnego z

wykorzystaniem zatoki i linii brzegowej zalewu koszyckiego na przystań żeglarską. To

stowarzyszenie korzysta z tego terenu od 2013 r. i zajmuje się propagowaniem właśnie

żeglarstwa i wyprawami kajakowymi. Druga pozycja to kontynuacja umowy dla

wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Budowlanych - regulacja schodów do lokalu

użytkowego w budynku. Tym razem umowy będą zawarte na czas nieoznaczony.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 6

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami -

Monika Łukomska.

Ten projekt uchwały tyczy się czterech nieruchomości. Umowy również są zawarte na

czas nieoznaczony. Z tym, że są to nowe umowy, choć nie do końca. Pierwsza pozycja

to ul. Ibisowa i ul. Wronia, to jest najem na lokalizację - utrzymanie przyłącza sieci

gazowej średniego ciśnienia. Druga pozycja to tak naprawde regulacja stanu prawnego,

ponieważ tutaj w bezpośrednim sąsiedztwie tych działek znajduje się budynek

usługowy, w którym odbędzie się sprzedaż galanterii kamiennej. Działka pod

budynkiem wyznaczona jest po obrysie budynku, także właściciel musi do niego

dojechać, dojść i korzystać z tego terenu przyległego, czyli terenu gminnego i stąd

umowa najmu. Trzecia pozycja to wspomniana nowa umowa, dlatego, że po pomiarach

których dokonaliśmy w terenie okazało się, że Klub Żeglarski “Wodnik”, który od 2008

r. korzysta z tego terenu korzysta z mniejszej powierzchni naszego gruntu. Wymaga to

zgodnie z przepisami zawarcia nowej umowy, ponieważ zmienia się jej przedmiot.

Teren przyległy do wcześniejszego stowarzyszenia, tutaj też podobny cel bo cel sportu i

rekreacji turystyki, na tym właśnie terenie znajduje się baza kajakowa, którą prowadzi

Uczniowski Klub Żeglarski “Wodnik”. Ostatnia pozycja to dzierżawa pod trawnik przy

ul. Kazimierza Wielkiego - 81 metrów.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 7

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na

wynajęcie nieruchomości położonej w Pile przy placu Powstańców Warszawy oraz

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
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Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Monika Łukomska,

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami:

Mamy tu do czynienia z wyjątkową sytuacją, ponieważ jest to kolejna już umowa najmu

na ten teren. Znajduje się na nim budynek handlowo-usługowy, w którym prowadzona

jest działalność gospodarcza. Z tym, że zapisy planu miejscowego stricte określiły nam

możliwość korzystania w dotychczasowy sposób z tego terenu i wskazały datę do kiedy

można z tego terenu korzystać. Jest to grudzień 2027 r. Następnie zmieni się

przeznaczenie tego terenu, więc umowę zawieramy oczywiście tylko do tego okresu

pod lokalizację budynku handlowo-usługowego, na cel prowadzenia działalności

gospodarczej.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy skwerowi

oraz posadowienia kamienia z tablicą pamiątkową

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Monika Łukomska,

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami:

Z inicjatywą nadania nazwy skwerowi w okolicy ul. Wodnej wystąpiła tzw. grupa

inicjatywna składająca się ze strażaków w stanie spoczynku - prezesa Oddziału

Powiatowego Związku Ochotniczej Straży Pożarnej i zastępcy prezesa Koła Emerytów i

Rencistów. Zaproponowali oni nazwę: “ Skwer Strażaków” a także usytuowanie

kamienia z tablicą pamiątkową. Co do lokalizacji, początkowo z ramienia urzędu

wskazaliśmy kilka miejsc, w których można by było usytuować pomnik. Ostatecznie

wybrana została ul. Wodna. Są to działki 393 i 399/5. Celem przedsięwzięcia jest
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oczywiście upamiętnienie i zwrócenie uwagi na działalność straży pożarnej na terenie

naszego miasta. Dodatkowo grupa inicjatywna deklaruje się do pokrycia kosztów

przygotowania kamienia wraz z tablicą pamiątkową. Temat został przedstawiony na

Komisji ds. Nazewnictwa Ulic i uzyskał pozytywne opinie.

Zarówno lokalizacja jaki i treść oraz  wizualizacja stanowią załącznik do tej uchwały.

Radny Marek Andruszkiewicz - Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej

zabrał głos:

Jestem zaangażowany w ten projekt. Początek tego tematu sięga ubiegłego roku, a

konkretnie miesiąca maja. Jest to miesiąc poświęcony ochronie przeciwpożarowej.

Grupa inicjatywna, złożona z byłych komendantów straży pożarnej, którzy na

przestrzeni lat funkcjonowali w naszym grodzie. Podjęliśmy to wyzwanie po to, aby

upamiętnić działalność straży pożarnej w Pile. To miejsce jest na tyle wyjątkowe,

dlatego proszę o przychylne rozpatrzenie tego projektu uchwały. Skwer znajduje się

niedaleko pomnika Stanisława Staszica. Tam planujemy posadowienie obeliska w

postaci głazu, kamienia (około 4 tonowego). Tam planujemy posadowienie płyty

pamiątkowej, której treść jest w projekcie uchwały. Proszę o przychylenie się do tej

uchwały wszystkich radnych.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie:

Jakie były inne proponowane lokalizacje dla tego obeliska? Zgłaszam to pytanie biorąc

pod uwagę, że na przeciwko tego proponowanego miejsca znajduje się “Barka”, która

wymaga zaplecza. Zastanawiam się czy nie zrodzi się z tego tytułu w przyszłości

konflikt?

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Monika Łukomska

odpowiedziała na pytanie:

Co do lokalizacji, opieraliśmy się na tych które, szykowaliśmy i analizowaliśmy już

wcześniej pod tablicę upamiętniającą Pala Telekiego. Inne proponowane lokalizacje

znajdowały się w pobliżu tej wybranej. Pierwsza, nieco bliżej pomniku Stanisława

Staszica, druga od ul. Piekarskiej - naprzeciwko tej wybranej, były jeszcze lokalizacje
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na al. Niepodległości - park przy budynku nr 14,12, za byłą szkołą biznesu, a także

teren przy rzece, skrzyżowanie pomiędzy al. Niepodległości, ul. Piekarską a ul. Jerzego

Popiełuszki od strony rzeki. Co do Barki, sądzę że nie będzie to kolidowało, kamień

zlokalizowany jest po drugiej stronie chodnika, a te dwa miejsca oddziela także pas

zieleni.

Wioletta Stalęga, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji podziękowała

Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej - Markowi Andruszkiewiczowi

za zaangażownie, inicjatywę i pogratulowała pomysłu.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy rondu

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Dyrektor Wydziału

Gospodarki Nieruchomościami Monika Łukomska:

Jest to drugi projekt uchwały z podobnego tematu. Tym razem jest to nazwa dla ronda.

Na wniosek mieszkańca naszego miasta, który zasugerował przy okazji tworzenia ronda

oddanego dopiero do użytku. Jest to rondo u zbiegu ulic: Roosevelta, Tucholskiej i

Okólnej. Aby podjąć temat i próbę nazwania tego ronda - rondo “Miast Partnerskich”.

Ten wniosek został także przedstawiony na Komisji do spraw nazewnictwa ulic. Zyskał

duże poparcie członków zespołu i pozytywny odbiór. Wniosek uargumentowany był

tym, by przybliżyć mieszkańcom Piły jakie to są nasze partnerskie miasta. Sporo osób

nie jest zorientowanych w temacie jakie to są miasta i jakie kraje i tak tu argumentował

wnioskodawca. Przychyliliśmy się do tego wniosku. Członkowie zespołu także byli

jednogłośni w tym temacie.

Radny Zbigniew Pyziak zabrał głos:

Ten punkt wzbudził u mnie pewne zaniepokojenie. Po pierwsze wniosek mieszkańca

Piły pochodzi sprzed 2-3 miesięcy. Komisja do spraw nazewnictwa podejrzewam, że

obradowała miesiąc temu. 1 marca Prezydent zawiesił współpracę z Kronsztadtem i
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Dymitrowem. Nazwa “Miast Partnerskich” jest bardzo ogólna, przez wzgląd na

zawieszenie współpracy z tymi dwoma miastami wstrzymałbym się z przyznawaniem

rondu owej nazwy. Moją propozycją jest aby to rondo w pobliżu kościoła św. Antoniego

nazwać np. rondem pilskich Kapucynów, ze względu na to, że ten fragment miasta

kojarzony jest z ich działalnością.

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Monika Łukomska

odpowiedziała:

Mimo wszystko moim zdaniem sama idea współpracy z miastami partnerskimi jest

słuszna i właściwa, oprócz miast rosyjskich mamy jeszcze kilka miast w innych krajach

m.in w Niemczech, we Włoszech i we Francji. Nie ograniczałabym się do tej jednej

sytuacji, dlatego też nie wskazaliśmy konkretnych nazw tych miast, żeby nie

wskazywać na te rosyjskie, ograniczyliśmy się do potocznej nazwy miast partnerskich.

Co do wniosku. Każdy może złożyć taki wniosek o zmianę nazwy ronda, ulicy, czy

skweru. Nie tylko mieszkańcy Piły składają takie wnioski, również spoza Piły. Będzie

on rozpatrywany jak każdy inny. To od Państwa zależy czy to jest słuszny kierunek.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (1), PRZECIW (6),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Okrzei i Rynkowej

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta Miasta Piły przedstawiła Zastępca Dyrektora

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej, Beata Tubicz:

Kolejny raz przed państwem projekt planu w rejonie ulic Okrzei i Rynkowej. Plan ten

uchwaliliście państwo 26 października 2021 r. W trybie nadzorczym wojewoda

stwierdził dwa uchybienia - brak uzgodnienia planu z organem policji w zakresie

bezpieczeństwa ruchu drogowego oraz brak wprowadzenia dwóch uwag, które zostały

rozstrzygnięte pozytywnie po drugim wyłożeniu projektu planu do publicznego wglądu.
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Pierwsza uwaga dopuszczała wjazd na teren zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z

usługami (teren oznaczony MWU3) z ul. Rynkowej i Okrzei. O to właściciel terenu

wnioskował i Prezydent rozstrzygnął tę uwagę pozytywnie. Druga uwaga dotyczyła

ograniczenia ilości miejsc do parkowania - jedno miejsce na jedno mieszkanie. W dniu

7 września Prezydent te dwie uwagi uwzględnił. Jednak w uchwalonym 26

października projekcie te zmiany nie zostały do uchwały wprowadzone. W związku z

tym wojewoda stwierdził nieważność uchwały. Projekt planu uzgodniliśmy jeszcze raz

z Powiatowym Komendantem Policji w zakresie bezpieczeństwa ruchu drogowego i te

dwie uwagi rozstrzygnięte pozytywnie wprowadziliśmy do zapisów uchwały planu.

Projekt planu ponownie wyłożyliśmy do publicznego wglądu w okresie od 11 stycznia

do 10 lutego i skierowaliśmy na najbliższą sesję.

Radna Maria Miler zagrała głos:

Techniczna uwaga - załącznik numer 4, paragraf 1, drugi wers - od 20.14.2021 r. - nie

ma takiego miesiąca. To samo jest w uzasadnieniu. Mam osobiste wątpliwości co do

obsługi komunikacyjnej i miejsc parkingowych. Przyglądając się MWU3, strefa A

(budynki od 2 do 5 kondygnacji), strefa B (do 11 kondygnacji), strefa C (od 3 do 4

kondygnacji), strefa D (5 kondygnacji) i wjazd od ul. Towarowej. Mam wątpliwości.

Uważam, że teren jest zbyt mały na tego typu budownictwo, zaowocuje to ściskiem,

ciasnotą. Zwłaszcza, że w okolicy znajduje się rynek, targowisko miejskie. Poza tym

wyraźnie “dopuszczalne sytuowanie budynku przy granicy działki budowlanej” także

przemawia za zupełnym brakiem przestrzeni. Wyrażam swoje zaniepokojenie co do

braku komfortu przyszłych zamieszkujących w tych budynkach, co do zieleni, miejsc

parkingowych, odległości między blokami, między działkami, co do komunikacji.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (4), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 11

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyznaczenia miejsca do

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i domowników

Projekt ustawy przedstawił Bogdan Kopeć, Kierownik Biura Nadzoru

Właścicielskiego :

Dwa kolejne projekty uchwał są odpowiedzią i realizacją ustawy sejmowej, która mówi

o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich rodziny.

Ten projekt uchwały, który jest pierwszy mówi o wyznaczeniu miejsc, w których

rolnicy będą mogli prowadzić handel w weekendy. Mapki będące załącznikiem

wspomnianej uchwały pokazują wyznaczone do tego miejsca przy targowisku przy ul.

Rynkowej, jak również przy ul. Witosa, Ludowej. Istotą tej ustawy, która pojawiła się w

rozwiązaniach sejmowych jest to, że rolnicy będą mieli ułatwienia nie tylko w tym, że

wyznaczymy im miejsca, ale i również w zasadach, które kolejną uchwałą będą

wprowadzone, a od strony finansowej rolnicy nie będą ponosić opłaty targowiskowej.

Kolejną przesłanką, która leżała u podłoża decyzji sejmu jest to, żeby ułatwić rolnikom

możliwość sprzedaży swoich wyrobów, bo sprzedaż na rynku będzie dotyczyła

wyłącznie tych wyrobów, które są przez nich w swoich gospodarstwach rolnych

produkowane i ewentualnie przetwarzane, żeby mogli omijać pośredników. Dla

konsumentów jest szansa na to, że wzrośnie asortyment, oferta, jak również może

przełoży się to w jakimś stopniu na ustabilizowanie cen. Choć to ryzykowna teza w tym

czasie. Podsumowując w pierwszej uchwale wyznaczamy miejsca na targowisku

głównym i na targowisku przy ul. Ludowej, Witosa.

Radna Maria Miler zadała pytanie :

W oparciu o jakie symulacje wyznaczono taką, a nie inną ilość miejsc (koło 20), czy w

oparciu o rozeznanie rynku? Czy przewiduje się, żeby liczba ta pozostała constans czy

może wzrośnie w miarę potrzeb rolników? Dostosowujemy się do wymogów

ustawowych. Chciałbym się dowiedzieć jak to jest z liczbą tych miejsc.

Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego, Bogdan Kopeć odpowiedział :
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Operatorem jednego i drugiego targowiska jest spółka gminna TARPIL. Zarząd spółki

dokonał oceny możliwości, chłonności naszych targowisk. Są to maksymalne

możliwości przeznaczenia w tym momencie miejsc dla rolników na jednym i na drugim

stanowisku do decyzji Rady Miasta. Chcielibyśmy mieć ten problem, że presja i nacisk

rolników będzie tak duża, że będziemy musieli po raz kolejny zwiększyć ilości miejsc

na targowisku jednym i drugim, takie możliwości będą. Na tym etapie jest to

uwzględnienie również interesów aktualnych kupców, którzy się tam od dłuższego

czasu pojawiają i są wrośnięci w to targowisko tak więc, proponujemy takie miejsca,

aby w sposób bezkolizyjny pogodzić interesy jednych i drugich. Natomiast co do

chłonności targowiska jestem spokojny, ponieważ w tej chwili od czasu uchwalenia

uchwały rokuje to średnio. Póki co nie ma dużego zainteresowania wśród rolników, aby

lokować się na naszych targowiskach. Podsumowując jeśli będzie zwiększone

zapotrzebowanie, to jesteśmy w stanie wygospodarować kolejne stanowiska, na tym

etapie zarząd wprowadził taką ilość, żeby nie było to przeszkodą dla aktualnie

pracujących kupców.

Radny Grzegorz Płachta zabrał głos :

W interesie mieszkańców Piły jest to, żeby te miejsca były jak najbardziej atrakcyjne.

Warto zachęcić rolników i ich domowników. Wszyscy zyskamy na dostępności do

żywności nieprzetworzonej, więc należy mieć na uwadze aby to miejsce było

zachęcające, dostrzegalne przez konsumenta. Powinno się dać jasny sygnał, że jeśli

wzrośnie zainteresowanie to miejsca te będą powiększone.

Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego, Bogdan Kopeć odpowiedział :

Przygotowujemy się do tego, żeby rozreklamować to, co jest możliwe na naszym

targowisku, bo jesteśmy mówiąc wprost zaniepokojeni. Ustawa ta funkcjonuje już w

obrocie prawnym przez kilka miesięcy, a zainteresowanie jest dość mizerne. Aby temu

zaradzić spróbujemy akcją reklamową, marketingową przyciągnąć zainteresowanie

okolicznych gospodarstw rolnych.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (6), PRZECIW (0),
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WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zasad prowadzenia

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu

Punkt ten został omówiony razem z poprzednim.

Radny Grzegorz Płachta zabrał głos:

To bardzo dobry pomysł z próbą rozreklamowania wśród rolników tego przedsięwzięcia

z wolnymi miejscami na targowiskach. Warto by się zgłosić do instytucji

okołorolniczych, aby rozpropagować tę informację, ponieważ mają one bezpośredni

kontakt z rolnikami, czy podczas szkoleń. Obostrzenia pandemiczne zostają od kwietnia

zmniejszane, także ilość spotkań z rolnikami będzie zdecydowanie większa. Warto by tę

współpracę nawiązać.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania : ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał

dalsze przewodniczenie Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych

Włodzimierzowi Bystrzyckiemu.

Ad. 13

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wykazu

kąpielisk oraz sezonu kąpielowego w roku 2022

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i

Sportu, Małgorzata Kaszuba:

Wykaz kąpielisk w sezonie kąpielowym w roku 2022. Jak co roku 2 kąpieliska - jezioro

Płotki - Ośrodek Turystyczno-Wypoczynkowy “Płotki” i Ośrodek Wypoczynkowy

“Piaszczyste“ koło Piły. Sezon trwa od 15 czerwca do 31 sierpnia.

Włodzimierz Bystrzycki, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych zadał

pytanie:

Ośrodek Turystyczno-Wypoczynkowy “Płotki” kiedyś czynny był od 15 czerwca do 30

września, tak jak się kończy okres wypoczynkowy dla studentów i przed rozpoczęciem

w październiku roku akademickiego było zakończenie tego sezonu. Czy pozostaje dalej

ten termin, który obowiązuje od dwóch lat? Czy jest zabezpieczenie medyczno-

ratownicze łącznie z pomieszczeniami na ośrodku turystyczno - wypoczynkowym i

wypoczynkowym?

Z-ca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu, Małgorzata Kaszuba

odpowiedziała:

Jeśli chodzi o czas trwania sezonu kąpielowego, wnioskodawcą jest organizator tego

kąpieliska Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. W tym roku dyrektor uznał, że sezon

kąpielowy będzie trwać od 15 czerwca do 31 sierpnia. Myślę, że jest to podyktowane

doświadczeniami z lat ubiegłych i w związku z tym podjęto taką decyzję. Natomiast co

do zabezpieczenia. Takie zabezpieczenie jest, ponieważ w innym przypadku nie

mogłoby takie kąpielisko funkcjonować. Muszą się tam znajdować wszystkie potrzebne
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rzeczy do zapewniania bezpieczeństwa, zresztą te wnioski i nasz projekt uchwały

opiniują Powiatowy Inspektor Sanitarny, Ochrona Środowiska, Wody Polskie i

Starostwo. Wszystkie formalności zostały dopełnione.

Komisja Spraw Społecznych – wyniki głosowania: ZA (9), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 14

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rodzaju, kryteriów,

sposobu wyboru, maksymalnej wysokości stypendiów Prezydenta Miasta Piły dla

studentów oraz warunków ich wypłacania

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i

Sportu, Małgorzata Kaszuba:

Od roku akademickiego 2014/2015 Rada Miasta poparła inicjatywę Prezydenta o

przyznanie stypendiów studentom. Były stypendia akademickie, mieszkaniowe i

doktoranckie. Od 2014 i 2015 roku takie stypendia gmina Piła przyznawała studentom.

W czasie posiedzeń komisji, która te stypendia opiniowała, zapoznawano się z

dokumentami. Od wielu lat środowiska akademickie proponowały aby zmienić formułę,

podejście do stypendiów przyznawanych studentom, żeby spróbować przyjrzeć się

innej działalności studentów - ich związkom z miastem, zaangażowanie w życie

miasta, sprawy mieszkańców, żeby nagradzać ich aktywność na polu działalności

społecznej, wolontariackiej, katalog jest dość bogaty. W tym roku postanowiliśmy

decyzją Prezydenta spróbować opracować projekt uchwały, który odpowiadać będzie z

jednej strony na sugestie środowiska akademickiego, a z drugiej będzie wyróżniał tych

najbardziej aktywnych, będzie pokazywał oprócz nauki i kół zainteresowań naukowych
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inną stronę ich działalności - udział w przedsięwzięciach artystycznych kulturalnych,

społecznych, sportowych, działalność na rzecz środowiska, osób starszych, dzieci czy

na rzecz środowiska gospodarczego, a także na rzecz osób wykluczonych.

Przygotowaliśmy taki projekt uchwały, ten projekt był konsultowany z Gminną Radą

Działalności Pożytku Publicznego. Posiedzenie rady odbyło się 9 lutego. Sytuacja

wtedy w kraju, Europie jak i na świecie była inna. W związku z tym Prezydent

postanowił zmienić zapisy tej uchwały. Uznał, że czas odpowiedzieć na potrzeby chwili

i wyróżnić nie 3 a 9 osób, ze względu na sprawę uchodźców z Ukrainy - wielkie

zaangażowanie i zainteresowanie pomocą tej społeczności akademickiej, braci

studenckiej. W związku z tym Prezydent uznał, że należy zwiększyć ilość stypendiów

właśnie do 9 i nieco zmniejszyć kwotę - chce przyznać studentom 500 zł co miesiąc

przez 9 miesięcy (okres roku akademickiego). Wcześniej był to zapis 1500 zł co

miesiąc dla 3 studentów. Myślę, że to bardzo dobry kierunek, żeby nagradzać tych,

którzy dla miasta, dla mieszkańców włączają się w akcje organizowane przez miasto i

pomagają w takich inicjatywach jak, choćby dziś pomoc uchodźcom.

Włodzimierz Bystrzycki Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych zabrał głos:

Dobrze by było poinformować członków Gminnej Rady Działalności Pożytku

Publicznego, że był przegłosowany inny dokument na posiedzeniu. Kwota stypendium

została zmniejszona z 1500 zł do 500 zł. W związku z tym, żeby nie było zaskoczenia

ze strony Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego, należałoby powiadomić

Przewodniczącego Mieczysława Augustyna.

Zastępca Dyrektora Oświaty, Kultury i Sportu, Małgorzata Kaszuba

odpowiedziała:

Zmiana ta była spowodowana tym, że sytuacja się zmieniła. Byłam z tamtej kwoty

bardzo zadowolona. Tę kwotę zaakceptował Prezydent. Zareagował bardzo szybko na

dzisiejszą sytuację. Co do poinformowania Gminnej Rady Działalności Pożytku

Publicznego, konsultowałam to z wydziałowym radcą prawnym. Radca uznał, że nie

zmieniają się zasady, nie zmieniają się kryteria, nie zmienia się rodzaj stypendiów.

Natomiast zmienia się tylko ich liczba i kwota. Za radą radcy nie wracaliśmy z tą

sprawą na posiedzenie Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego.

25



Radna Maria Miler zabrała głos :

Stypendia dla studentów. Głównym zadaniem studenta jest studiowanie, osiąganie

dobrych wyników w nauce. Rozumiem, że należy doceniać aktywność, zaangażowanie

studentów w dodatkowe zajęcia. Za moich czasów głównie nagradzało się wyniki jakie

student osiągał w nauce. Nie widzę tutaj jakiegoś kryterium, które świadczyłoby o tym

minimum dydaktycznym, które student musi osiągnąć. Będziemy nagradzać

aktywistów. Rozumiem, że jest to potrzebne. Ludzi aktywnych nam brakuje. Dla mnie

student to student. Pierwszorzędnym zadaniem studenta jest osiąganie dobrych

wyników, szukanie wiedzy, studiowanie, bycie kreatywnym naukowo, dydaktycznie.

Jeśli student jest w tym bardzo dobry to prawdopodobnie nie zostanie mu za wiele

czasu na zajęcia dodatkowe, a jeśli tak, niech to stypendium wynosi nawet 2.000 zł

miesięcznie i nic nie powiem.

Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu, Małgorzata Kaszuba

odpowiedziała:

Nie moją rolą jest wypowiadanie się jak zorganizowana jest nauka na uczelni. Za moich

czasów też wyglądało to zupełnie inaczej. Natomiast w kwestii stypendiów: ustawa o

szkolnictwie wyższym, prawo o szkolnictwie wyższym i nauce takie kompetencje w

przyznawaniu stypendiów za naukę przyznaje tylko i wyłącznie uczelniom. To uczelnie

opracowują cały system stypendialny dotyczący nagradzania studentów za wyniki w

nauce. Jest to dość skomplikowany system tam się waży średnie, wyciąga się jeszcze

średnie ze średnich itp. także, aby takie stypendium otrzymać trzeba naprawdę dobrze

się uczyć. Naszą rolą nie jest też blokowanie tej działalności studentów, myślę , że to

dobra inicjatywa, że chcemy włączyć tę młodzież w życie miasta. Chcemy, żeby byli

jego częścią, zwłaszcza, że angażując się, czy działając, będąc aktywnymi mają bardzo

dobre pomysły, patenty na różne rzeczy. Nie widzę ku temu przeciwskazań, sądzę, że to

dobry pomysł. Do tej pory przyznaliśmy stypendia. To środowiska akademickie właśnie

proponowały i sugerowały, żeby dostrzec, że studenci oprócz nauki zajmują się

wieloma innymi rzeczami (działalność na rzecz miasta i jej mieszkańców).
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Komisja Spraw Społecznych – wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Włodzimierz Bystrzycki oddał głos

Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej - Markowi Andruszkiewiczowi.

Ad. 15

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie regulaminu korzystania z

terenów Bulwarów Europejskich oraz regulaminów korzystania z obiektów sportowo -

rekreacyjnych usytuowanych na tym terenie

Projekt uchwały przedstawił Rafał Lisiecki, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i

Zieleni w Pile:

W lipcu zeszłego roku został wprowadzony regulamin dotyczący korzystania z trenu

Bulwarów Europejskich oraz z obiektów wchodzących w skład tych bulwarów. Na

przestrzeni tego czasu, w którym jest obiekt użytkowany zaproponowaliśmy zmiany

dotyczące porządkowych reguł korzystania z obiektu Skateplazy oraz boisk

wprowadzając sezonowość ich otwarcia w rozbiciu na pory roku. Mamy tu na uwadze

zaobserwowane korzystanie oraz typowo charakter porządkowy zmian tych dwóch

obiektów, które chcemy tutaj zaproponować.

Radny Marek Andruszkiewicz zabrał głos w tej sprawie:

Projekt uchwały posiada załączniki i w każdym z nich widnieją telefony alarmowe. Czy

to celowo było zrobione? Gdy wykręcamy numer 998 połączenie jest przekierowywane

do Poznania pod numer 112. Myślę, że w przyszłości dobrze by było nie zawierać już

tego numeru telefonu, ponieważ wydłuża to ścieżkę dotarcia informacji do dyspozytora,

który wyśle służby ratownicze czy porządkowe na miejsce zdarzenia.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie:

Chciałbym zapytać o sprawy niezwiązane z projektem uchwały. Dotyczy ona sprawy
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związanej z usuwaniem skutków wichur. Miasto wypowiedziało umowę współpracy z

powiatem. Mamy niektóre ulice, które są w zarządzie powiatu. Komu należy zgłaszać

wiatrołomy lub inne uszkodzenia związane ze stanem pasa drogowego dróg

powiatowych?

Rafał Lisiecki, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Pile odpowiedział na

pytanie:

Jeżeli chodzi o zgłaszanie bezpośrednio elementów związanych ze skutkami nawałnic,

to zarządca odpowiada. Jeżeli jakiekolwiek zgłoszenia, które trafiają do nas, czy to za

pośrednictwem straży miejskiej są przekierowywane do zarządcy właściwego, czy do

powiatowego zarządcy dróg i to oni podejmują  interwencję.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ( 0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie regulaminów korzystania

z parków miejskich oraz regulaminu korzystania z placów zabaw na terenie miasta Piły

Projekt uchwały przedstawił Rafał Lisiecki, Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i

Zieleni w Pile:

Projekt tej uchwały dotyczy kwestii porządkowych związanych ze zmianą niektórych

elementów w uchwale, która została podjęta w 2012 roku. Uchwała ta składa się z

regulaminów korzystania z Parku Miejskiego, Parku na Wyspie, obiektu przy ul.

Ceglanej oraz regulaminów placów zabaw. Istota zmiany dotyczy Parku na Wyspie i

godzin otwarcia. Wynika to z zakończenia procesu inwestycyjnego na tym obiekcie, z

udostępnieniem całości jego i wydłużeniem możliwości korzystania przez uczestników,

czy przez mieszkańców w okresie letnim do godziny 2.00 a w okresie zimowym do

godziny 24.00. Są to główne zmiany w tej uchwale, która obowiązywała od 2012 roku.
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Radny Sławomir Wegner zadał pytanie:

Czy w Zarządzie Dróg i Zieleni Miejskiej są osoby odpowiedzialne za konserwację,

przegląd zabawek, urządzeń dla dzieci na placach zabaw, które są po całym roku

zniszczone? Na Koszycach został zgłoszony taki problem, że zostały uszkodzone

urządzenia na placu zabaw. Kto jest odpowiedzialny za wymianę?

Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni Rafał Lisiecki odpowiedział:

Przeglądy są robione na bieżąco naszymi siłami, ale także zgodnie z prawem

budowlanym - minimum raz w roku. Urządzenia zabawowe są bardzo mocno

eksploatowane. Nie za każdym razem jestesmy w stanie wszystko wyłapać. Każde

zgłoszenie, każdą interwencję zgłoszoną do nas, czy poprzez straż miejską,

podejmujemy działania i dokonujemy napraw na bieżąco, jeżeli wymaga to ingerencji,

czy wymiany całych urządzeń, to w ramach możliwości działamy (naszymi siłami).

Radny Sławomir Wagner zabrał głos:

Chodzi konkretnie o połamaną ciuchcię na dużym placu zabaw na Koszycach. Problem

był zgłaszany wiele razy, czy państwo zadziałają?

Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni Rafał Lisiecki odpowiedział:

Wymontowanie całego elementu zabawowego jest często bardzo problematyczne.

Usuwając całą tą rurę pozostawiamy niebezpieczne urządzenie, które to mocują. Żeby

wymienić takie urządzenie musimy opierać się na urządzeniach atestowanych. Termin

dostawy takich elementów jest długotrwały. Często poprzez zabezpieczenie i

bezpośrednią troskę rodziców, którzy widzą że dane elementy zabawowe są

zabezpieczone, w sposób naturalny powinni uniemożliwić tym dzieciom korzystanie.

Dlatego staramy się wymieniać to i sukcesywnie eliminować to zagrożenie

bezpieczeństwa dla najmłodszych.

Radny Tomasz Słoboda zadał pytanie:

Czy jest przygotowany jakikolwiek harmonogram, według którego dokonywane są

przeglądy techniczne tych urządzeń? Czy działacie państwo na zasadzie - jest

zgłoszenie i wtedy podejmujemy interwencję? Czy faktycznie jest pewien nadzór

techniczny, który te pilskie place zabaw i instalacje na nim znajdujące się nadzoruje

według jakiegoś harmonogramu w trakcie sezonu? Jest to sezon wiosenno-letni, który

jest najbardziej uczęszczany przez dzieci? Czy te przeglądy są dokonywane?

Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni Rafał Lisiecki odpowiedział:
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Plac zabaw nie składa się tylko i wyłącznie z urządzeń zabawowych. Często jest to

zieleń towarzysząca, która tam występuje. Dlatego te przeglądy urządzeń zabawowych

często robione są przy okazji przeglądów zieleni, czy przez odbiór prac, które są

wykonywane przez firmy zewnętrzne, które świadczą nam usługi. Przyjętą praktyką

przez wiele lat stosowaną jest to, żebyśmy minimum raz, dwa razy do roku te

urządzenia przeglądali pod kątem ich zdatności i bezpieczeństwa dla dzieci. Jest to takie

minimum, które sobie określiliśmy i staramy się, zwłaszcza w okresie

wiosenno-letnim-jesiennym wypełniać.

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (7), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Marek Andruszkiewicz przekazał

dalsze przewodniczenie Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta

Lucjanowi Szutkowskiemu.

Ad. 17

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały

budżetowej na 2022 rok

Skarbnik Gminy Piła, Ewelina Ślugajska przedstawiła projekt uchwały:

Tym razem projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na bieżący rok nie jest duży.

Zawiera najpotrzebniejsze zmiany zgłaszane przez jednostki budżetowe, jednostki

oświatowe a także te, które na podstawie informacji o pozyskanych środkach

wprowadzamy do budżetu. W tym projekcie uchwały znajdują się dwie informacje w

zakresie ustalenia wartości kwot subwencji oświatowej. Jedna zmiana jest zmianą

zwiększającą budżet. Jest to kwota 240.000 zł, którą otrzymaliśmy w ramach

zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej. Natomiast druga informacja w tej

samej podziałce klasyfikacji budżetowej, w tym samym źródle dochodów zmniejsza

wartość o kwotę ponad 176.000 zł w zakresie subwencji oświatowej. W tym projekcie
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uchwały znajduje się dodatkowy dochód z tytułu umowy z Urzędem Marszałkowskim

na utrzymanie dróg wojewódzkich. Jest to kwota 120.000 zł. Jest to taki standard z

dwóch ostatnich lat. W tym projekcie uchwały znajdują się środki w ramach grantu na

program cyfrowa gmina. Są to pieniądze na zakup sprzętu komputerowego - sprzętu

stacjonarnego, laptopów i tabletów w ramach wsparcia dla dzieci i wnuków z gmin i

miejscowości popegeerowskich. Jest to kwota ponad 700.000 zł. Zostanie ona

wprowadzona do budżetu. W procedurze przetargowej zostanie wyłoniony wykonawca,

który dostarczy sprzęt w terminie jak najszybszym. Pozostałe zmiany związane są z

podstawową działalnością w obszarze oświaty, w obszarze działalności cmentarza i w

obszarze działalności komunalnej, również odszkodowań za mienie, które zostało

zniszczone bądź zalane. Te pieniądze muszą być wprowadzone do budżetu

każdorazowo i mają one swoje źródło przeznaczenia. Jeżeli chodzi o zadania

inwestycyjne, to w tym zakresie za dużo nie będzie zmienione, Te zadania, które były,

nie ulegają zmianie jeżeli chodzi o wartości. W poprzedniej uchwale i WPFie

dokonywaliśmy dużo zmian, ale w tym momencie nie ma takiej potrzeby. Natomiast

wprowadzamy do budżetu dwa odrębne zadania. Związane one są między innymi z

zakupem trzech namiotów profilaktycznych, a także zakup symulatora refleksu. Łącznie

jest to kwota 74.000 zł. Te zakupy inwestycyjne gmina będzie finansować z tzw.

funduszu korkowego, czyli z koncesji alkoholowych. Przedmioty te będą służyły

zarówno jednostkom budżetowym, jednostkom oświatowym, jak i MOSiR-owi i

RCK-owi przy okazji wydarzeń sportowych i kulturalnych, związanych z profilaktyką

rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii. Są to zakupy inwestycje, które

proponujemy wprowadzić do budżetu w bieżącym roku. Dodatkowa informacja - może

pojawić się autopoprawka. Czas jest bardzo dynamiczny. Kwesta sytuacji na wschodzie,

kwestia uchodźców i sposobu ich finansowania. Dostajemy od wojewody informację z

prośbą do przekazania w ciągu zaledwie kilku godzin. Oczekujemy, że w najbliższych

dniach pojawi się zawiadomienie o przyznaniu środków finansowych na ten cel.

Natomiast przekazujemy wojewodzie na bieżąco stosowne informacje, szacunkowe

wartości, które przewidujemy do pozyskania w najbliższym momencie, w najbliższych

tygodniach i miesiącach. Jeżeli takie zawiadomienia wpłyną do końca tygodnia, to

będziemy chcieli w ramach autopoprawki wprowadzić do projektu uchwały.

Przygotowujemy także dodatkowe upoważnienia dla Prezydenta, które będzie
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pozwalało mu wprowadzać te dedykowane pieniądze na cel związany z uchodźcami do

budżetu również w ramach przenosin tak jak dotacje w ramach zadań zleconych. Jeżeli

takie informacje się pojawią w formie pisemnej do końca tygodnia, to będziemy taką

poprawkę proponować.

Radni nie zadawali pytań.

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Gospodarki Miejskiej – wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0),

WSTRZYMAŁO SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW

(0),WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (1).

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Lucjan Szutkowski Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta przekazał

głos Włodzimierzowi Bystrzyckiemu Przewodniczącemu Komisji Spraw

Społecznych.

Ad. 18

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Piła za rok

2021

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Wanda Kolińska przedstawiła

sprawozdanie:

Jest to sprawozdanie z rocznych działań w ramach trzyletniego programu wspierania

rodziny, który został uchwalony w styczniu 2020 roku przez Radę Miasta. Jest to jeden

rok. W przyszłym roku będziemy mieli trzeci rok tego programu i podsumowanie
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wszystkich trzech lat z podaniem wskaźników realizacji zadań. W niektórych miejscach

pewne dane dość szczegółowe ujmujemy w tabelce, ponieważ będzie łatwiej te dane

zauważyć i przeanalizować. 8 marca odbyła się wyjazdowa Komisja Spraw

Społecznych w obiekcie MOPS przy ul. Spacerowej i radni z tej komisji otrzymali

materiały, które w sposób szczegółowy omawiają wszystkie kwestie związane z

pomocą społeczną, przeciwdziałaniem przemocy w rodzinie, także z profilaktyką

uzależnień. Wszyscy radni raport z programu profilaktyki uzależnień otrzymają na sesji,

kiedy będziemy ten raport prezentować. Zgłaszam poprawkę do opracowania, które

będziemy dzisiaj omawiać. W tabeli na stronie 8 i 9 nie podano pewnych danych.

Zostaną one do sesji poprawione. Cyfry te zostaną uzupełnione.

Pierwsza część - prowadzenie tych działań polega na ścisłej współpracy między

pracownikami socjalnymi, asystentami, różnymi instytucjami oświatowymi, sądem,

Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, powiatowymi centrami i placówkami

opiekuńczo-wychowawczymi, które działają prawie na terenie całego kraju.

Zestawienia opinii sporządzanych, zestawienia dokumentów, które przygotowujemy i

przekazujemy przedstawione są w ujęciu tabelarycznym. Długa kwestia też jest ujęta w

tabelce. Jest to kształcenie zawodowe i poprawienie metod pracy zarówno

pracowników socjalnych, jak i asystentów rodziny. Jest to tabela na stronie 6 i 7. Ta

para specjalistów - pracownik socjalny i asystent rodzin musi współpracować i musi

pozostawać w kontakcie, ponieważ ich zadania i działania powinny się uzupełniać w

odniesieniu do konkretnej rodziny. W ramach pierwszego priorytetu było wskazywanie,

wykorzystywanie potencjału organizacji pozarządowych. Zostały one przedstawione w

zestawieniu. Są wykazane działania, które były finansowane w ramach programu

współpracy z organizacjami pozarządowymi z dziedziny wspierania rodziny i pomocy

społecznej, jak również te, które były elementem działań profilaktycznych w ramach

programu przeciwdziałania uzależnieniom. Są tu zadania i realizatorzy. Wszystkie one

odbywały się przy udziale środków gminy z programu współpracy z organizacjami

pozarządowymi w roku 2021. Jeśli chodzi o kwestię wstępu, skąd się te rodziny

rekrutują do pracy asystentów i cała kwestia wspierania rodziny. W punkcie 2.1 na

stronie 10 nawiązujemy do kwestii monitorowania, diagnozowania i sprawdzania, w

których rodzinach ta interwencja jest konieczna. Mamy małą tabelkę, która pokazuje

jakie są powody w ogóle, że obejmujemy pilskie rodziny pomocą społeczną. Są to
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najważniejsze grupy, które mieszczą się w kategoriach na stronie 11: bezradność w

prawach opiekuńczo-wychowawczych i prowadzenie gospodarstwa domowego. Mamy

tu wyszczególnione ponad 350 rodzin. Jak również kwestia alkoholizmu i potrzeba

ochrony macierzyństwa. Są to główne typy rodzin, które korzystały z pomocy

społecznej w Pile. Liczba rodzin korzystających świadczeń pieniężnych i usług różnego

typu z roku na rok się zmniejsza. Było 1799 rodzin, w tym tylko 698 rodzin z dziećmi.

Obserwujemy tę sytuację i w poprzednich latach ta sytuacja mierzona niedoborami

finansowymi koncentrowała się na rodzinach małych z jednym, dwójką dzieci oraz

emerytach, rencistach. Ta grupa ludzi oprócz wsparcia finansowego, wymaga pracy

merytorycznej, codziennego kontaktu, ułożenia z nimi dobrych relacji. Spośród nich

rekrutuje się rodziny. Jeżeli pracownik socjalny uznaje, że jego aktywność zawodowa

jest niewystarczająca, to potrzebuje do pomocy i pracy asystenta rodzinnego. W roku

2021 asystą obejmowaliśmy 185 rodzin. Są to rodziny, które były wcześniej objęte

asystą, jak i te, które zostały po raz pierwszy objęte asystą w roku 2021. Czyli są

rodziny, których praca trwa czasem kilkanaście miesięcy, ale czasem dopiero kilka

miesięcy. W związku z tym te rezultaty końcowe, które się przekładają na ewentualny

powrót dzieci czy na rezultaty zakończenia asysty omawiane w dalszej części to są

sytuacje różne. Czasem po dłuższym okresie zamyka się asystę rodziny, ponieważ cele

zostały zrealizowane albo rezygnuje się z pracy asystenta, ponieważ rezultatów tej

pracy nie ma żadnych. Rodzina nie współpracuje, ignoruje wszystkie starania, nie

kontaktuje się, zamyka drzwi przed pracownikami MOPS. Wtedy opinie są

przekazywane w regularnych odstępach czasu do sądu rodzinnego i opiekuńczego, jak

również wymieniane są na okresowej ocenie sytuacji dziecka w pieczy zastępczej.

Często kończy się to zakończeniem asysty, jak również zabraniem dziecka z rodziny

naturalnej i skierowanie go do pieczy zastępczej albo pieczy rodzinnej zastępczej, czyli

do rodzin zastępczych różnego typu. Prowadzonych i nadzorowanych przez Powiatowe

Centrum Pomocy Rodzinie w Pile.

Rodzina może współpracować z asystentem rodziny dobrowolnie, z własnej inicjatywy

albo jest już taka sytuacja, że sąd jej nakazuje współpracę z asystentem rodziny. Stąd

też podział asysty na: sposób przyznania asysty, skład rodziny, podział ze względu na

liczbę dzieci w rodzinie. Powody zakończenia asysty: brak efektów (żadne działania nie

przynoszą rezultatów - informujemy sąd, możemy dołożyć dozór kuratora),
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podejmować decyzje dotyczące wsparcia i ingerencji we władzę rodzicielską. Spora

grupa, to rodziny, które zakończyły współpracę z asystentem z wynikiem pozytywnym.

Choć praca jest delikatna i trudna, to jednak przynosi efekty. Opisujemy metody pracy,

czego dotyczą. W jaki sposób dzieci leczyć, na co zwracać uwagę w danym wieku

rozwojowym. Są to treningi gospodarstwa domowego - zakupy, żywienie rodziny,

gospodarowanie budżetem domowym, planowanie, modelowanie sposobu spędzenia

czasu wolnego (żeby dzieci oderwać od komórek i komputerów), żeby było więcej

czynnego udziału domowników w zajmowaniu się dziećmi. To nie tylko

zagospodarowuje czas wolny, ale buduje też prawidłowe więzi. Poruszana jest również

kwestia uzależnień, motywowanie do leczenia, do ograniczania zależności czy do

używania alkoholu i innych czynników. Wiąże się to z profilaktyką, jak również

przemocą. Współpraca z asystentami, rodzinami zastępczymi, placówkami

opiekuńczymi, towarzyszenie tym rodzinom na spotkaniach z dziećmi. Towarzyszenie

przy załatwianiu czynności urzędowych, a także w zakresie opieki zdrowotnej,

edukacji, stała współpraca z pedagogami szkolnymi, opiekunami w przedszkolach.

Katalog jest szeroki i powinien wynikać z potrzeby konkretnej, indywidualnej rodziny,

a nie z szablonu, który sobie opracowaliśmy. Jeśli chodzi o inne kwestie, bardzo ważne

jest włączenie specjalistów. Korzystanie z tych specjalistów, którzy są ogólnie na rynku

dostępni, ale także udostępnianie zarówno konsultacji pedagogicznych, prawnych z

zakresu profilaktyki przeciwdziałania przemocy. To wszystko obrazuje tabela nr 6. Jeśli

chodzi o pomoc materialną, to w tabeli nr 7 są wyodrębnione najważniejsze

świadczenia materialne. W dalszej części pokazane są środki, które są na to

przeznaczane. Jest to ponad 83.000.000 zł. Kwota jest taka duża, poniewaz jeszcze w

roku 2021 w całości finansowaliśmy program “500 plus”. W tym roku będzie to kwota

o połowę mniejsza. Świadczenia będą wypłacane do maja, później zadania przejmie

ZUS. Nadal będziemy się starać monitorować, bo ta wiedza do czego mają dostęp

rodziny, z czego mogą i powinny korzystać. Będziemy musieli tego pilnować. Jest cały

projekt, który realizujemy ze wsparciem rodziny. W tabeli 8 są przedstawione te inne

działania przedstawione z ilością uczestników, z liczbą działań i prostymi

wskaźnikami. Jest też kwestia tych rodzin, gdzie pracownicy pracowali, gdzie dzieci

były w pieczy zastępczej. Kwestia partycypowania w kosztach utrzymania dzieci w

pieczy zastępczej. Według ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej, te
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placówki utrzymuje i finansuje powiat, ale gminy, z których dzieci zostały skierowane

z pieczy zastępczej są zobowiązane do pokrywania części wydatków, które powiat z

tego tytułu ponosi. W związku z tym obciąża pomoc społeczną odpowiednimi kosztami.

W pierwszym roku pobytu w pieczy zastępczej opłacamy tylko 10% kosztów. W

następnym roku poziom partycypacji kosztów wzrasta do 30 % a kończy się na pół na

pół, czyli na 50 % kosztów utrzymania w placówkach. Średnio ponad 2.000 zł za jedno

dziecko płacimy za utrzymanie w pieczy instytucjonalnej. Nie należy ona do najbardziej

popieranych, ale niestety takie palcówki istnieją. Musiałaby się odbyć cała rewolucja,

jeśli chodzi o liczbę rodzin - o możliwości kierowania do rodzinnej pieczy zastępczej.

W 2021 r. środki na to przeznaczone wyniosły prawie 2 mln zł. Jest to kwota

niebagatelna w budżecie. Są to działania, które kosztują. Natomiast praca asystentów

rodziny jest o wiele tańsza (650 tys. zł). Jeżeli zapobiega ona umieszczeniu w pieczy

zastępczej, to jest ona godna rozwijania. Wydatki są pokazane w ujęciu tabelarycznym.

W tabeli numer 11 na stronie 27 jest podsumowanie. Zaczyna się od kręgu rodzin

wyższego ryzyka, jak jeśli chodzi o liczbę rodzin niepełnych w tym zakresie. I różne

wskaźniki, które w tekście w całości, łącznie z konsultacjami i działaniami

organizacyjnymi, projektami zostały przedstawione. Podsumowując - liczba rodzin

obejmowanych pomocą społeczną się zmniejsza, ale liczba objęta asystą zwiększa się.

Potrzeby ku temu są. Doskonalenie i zatrudnienie oraz kierowanie do asysty jest

konieczne. Rodzin jest mniej. Asystenci mogą zajmować się maksymalnie 15

rodzinami. Współczynniki do zatrudniania asystentów rodziny a pracowników

socjalnych są zupełnie różne. Asystent może więcej uwagi, czasu, osobistego

zaangażowania poświęcić rodzinie niż pracownik socjalny.

Radna Teresa Kasior zabrała głos:

Rodziny z dziećmi w Pile mają od państwa dostęp do różnych form wsparcia nie tylko

pieniężnych, ale także korzystają z nieodpłatnej pomocy specjalistów, pedagogów,

psychologów oraz radców prawnych. Jest wskazany dalszy rozwój poradnictwa

specjalistycznego, bo to znaczy że społeczeństwo poszukuje czegoś innego. Pokazano

wielką rolę asystenta rodziny. Jest to osoba, która oprócz pracownika socjalnego jest na

co dzień z prawie każdą rodziną. Spełnia ogromną rolę. Przygotowuje do normalnego

życia, czy też zajmuje się sprawami gdzie jest problem z wychowaniem dzieci, czy z

kierowaniem do pieczy zastępczej, czy placówek opiekuńczo-wychowawczych. A
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przede wszystkim, żeby przygotować tą rodzinę, żeby istniała możliwość powrotu

dzieci do rodziny biologicznej. To wymaga ogromnego zaangażowania i

przygotowania. Nawet jeśli się uratuje parę takich rodzin, to nie jest matematyka.

Zaniepokoiła mnie pewna sprawa. We wrześniu 2022 r. kończy się projekt “Czas na

rodzinę”, który przyniósł ogromne efekty i tutaj niepewność finansowania tych dwóch

asystentów. Ten zapis - kontynuacja zatrudnienia według specjalistów wynika z

wytycznych projektu zakładających utrzymanie i stosunek stanowisk pracy, również po

jego zakończeniu. Myślę, że wielką rolę odgrywają asystenci rodziny. Jest coraz więcej

rodzin potrzebujących asystentów i ten zapis mówi, że nie powinno być problemu z

finansowaniem tych wynagrodzeń.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Wanda Kolińska odpowiedziała:

Nie zakładam możliwości w sytuacji takiej jakiej, mamy zmniejszenie zatrudnienia

asystentów. Będziemy poszukiwać innej możliwości finansowania, tak aby w ramach

możliwości ulżyć budżetowi gminy. Jeżeli taka opcja jest, trzeba z niej korzystać,

ponieważ środki gminne można na wiele rzeczy przeznaczyć. Na ten moment te dwa

etaty są finansowane w “Czasie na rodzinę”, który jest dofinansowany środkami

unijnymi. Jeśli pojawi się jakikolwiek projekt, który pozwoli wystąpić o dodatkowe

środki, to będziemy się starali, żeby to nie obciążyło w przyszłym roku budżetu miasta.

Natomiast jeśli nie, to być może uda się tak, że sfinansujemy te etaty z funduszy

norweskich. Mamy wiele różnych zadań z wielu różnych ustaw, ale one się z czasem w

jednej rodzinie wszystkie spotykają.

Radna Maria Miler zabrała głos:

Praca jest przeogromna, zadań bardzo dużo. Trzeba podziwiać pracę MOPS-u. Jest to

ogrom różnorodnych zadań i trzeba się w tym odnaleźć. W roku 2021 było o 20 rodzin

więcej objętych pracą asystentów rodziny niż w roku poprzednim. Dlaczego 20 rodzin

więcej wymagało asystenta rodziny? Jakie były problemy w tych rodzinach?

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, Wanda Kolińska odpowiedziała:

W 2020 roku było 157 rodzin objętych asystą, teraz mamy 185. My w tym zestawieniu

mamy rodziny objęte asystą od roku 2020 a nawet od 2019 r. Teoria zakłada, że

najefektywniej powinno się zakończyć to wspieranie po 18 miesiącach pracy. Jeżeli nie

ma motywacji po stronie rodziny po 1,5 roku, to zazwyczaj te efekty mają mniejszą

szansę powodzenia. Bywają rodziny, które mają swoją specyfikę. Jeśli nie chcemy żeby
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dzieci trafiły do placówki, to ciągniemy tą asystę dłużej np. które mają pewne deficyty

intelektualne i w załatwianiu różnego typu spraw wsparcia będą potrzebowały cały

czas. Dla dobra rodziny lepiej, żeby asystent tam zaglądał i prowadził monitoring po

zakończonej asyście. Część rodzin przeszła z ubiegłego roku, część było nowych

rodzin z tego roku. Nie zauważam, żeby coś z pilskimi rodzinami stało się złego.

Czasem liczba nowych rodzin, to kwestia lepszego rozeznania, czasem kwestia

większej ostrożności. Przy kończeniu pracy z asystą z rodzinami, które były wcześniej

objęte asystą, nic takiego nie zauważyliśmy, dlaczego te cyfry tak wyglądają. To też

może świadczyć o lepszej pracy, szerszym oglądzie, większej ilości zgłoszeń ze strony

mieszkańców miasta i innych instytucji. My też takie działania podejmujemy nie tylko

jak sami widzimy, ale jeżeli ktoś zgłosi taką rodzinę jak placówka oświatowa zgłasza,

że coś jest nie w porządku w tej rodzinie (dziecko przychodzi nieprzygotowane,

wykazuje zewnętrzne przejawy, że coś w rodzinie jest nie tak, jest niespokojne,

nerwowe, służba zdrowia zgłasza, że dziecko nie jest szczepione). Lepiej jeżeli

wyłapujemy więcej i tą asystę wprowadzamy, nawet jeżeli w okresie krótszym będzie

można ją zakończyć, niż ignorować jakieś sygnały.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki przekazał

dalsze procedowanie Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta,

Lucjanowi Szutkowskiemu.

Ad. 19

Informacje w sprawie interpelacji i zapytań.

Punkt ten będzie omawiany na najbliższej sesji Rady Miasta.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski przekazał

głos Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych Włodzimierzowi

Bystrzyckiemu.
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Ad. 20

Wolne głosy, wnioski i informacje

Proszę o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych, która ma wyrazić

zgodę na oddanie w najem lokalu użytkowego. 14 marca 2022 r. Edward Karnaś

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej chciałby oddać w

najem lokal na ul. Spacerowej 31 o powierzchni 47,37 m2 z czynszem 10 zł plus VAT

za miesiąc od 1 kwietnia 2022 r. do 31 marca 2025 r. dla Akcji Humanitarnej Życie. Jest

to jednostka organizacyjna Kościoła Zielonoświątkowego, która zajmuje się

bezdomnymi oraz dziećmi. Jeżeli nie ma uwag proszę o przygotowanie głosowania.

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA - ( 9 ), PRZECIW,

WSTRZYMUJE SIĘ ( 0 ), BRAK GŁOSU ( 0 ), NIEOBECNY (1).

Ad. 21

Zamknięcie obrad.

W wyniku wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju

Miasta Lucjan Szutkowski dziękując wszystkim zamknął obrady Komisji.

Protokół sporządziła:

/ - /    Aneta Kledzik

Przewodniczący Komisji Spraw

Społecznych

Włodzimierz Bystrzycki

Protokół podpisali:
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Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner

Przewodniczący Komisji Gospodarki

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz
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Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

6. Marek Toboła
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